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2025  YILI MART AYI FAALİYET RAPORU 
 

PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 
Projeler 
 
Endüstriyel Üretim Platformlarında 2030 İklim Değişikliği Eylem Planı Modeli için Eşleştirme (CLIMPS) 
Projesi… 
 

Kocaeli Valiliği Yatırım İzleme ve Koordinasyon Müdürlüğü koordinatörlüğünde yürütülen Merkezi İhale ve 

Finans Birimi, Türkiye ve AB Arasında Şehir Eşleştirme – II programı kapsamında; Litvanya Mazeikiai İlçe 

Belediyesi ve Baltık Eğitim Teknolojileri Enstitüsü ile ortak olarak yer aldığımız “Endüstriyel Üretim 

Platformlarında 2030 İklim Değişikliği Eylem Planı Modeli için Eşleştirme (CLIMPS)” projesi kapsamında 7, 

12 ve14 Mart 2025 tarihlerinde gerçekleştirilen online toplantılara, 27 – 28 Mart 2025 tarihlerinde online 

olarak gerçekleşen CCAP Çalışma Toplantılarına ve 20 Mart 2025 tarihinde Valilikte gerçekleşen Bakanlık 

izleme ziyaretine katılım sağlanmıştır. 

 
Kocaeli Sanayiinde Dijitalleşme Projesi… 
 

Doğu Marmara Kalkınma Ajansı’nın Teknik Destek Programına kapsamında “Kocaeli Sanayiinde 

Dijitalleşme” isimli projemiz destek almaya hak kazanmış ve ihale aşamasına geçmiştir. 

 
Avrupa Dijital İnovasyon Merkezi (ADİM) Projesi… 
 

7, 12 ve 14 Mart 2025 tarihlerinde online olarak gerçekleşen Avrupa Dijital İnovasyon Merkezi (ADİM) 

Projesi kapsamında ADİM Ağı Yeni Üyeler için Tanıtım ve İyi Uygulama Örnekleri Toplantılarına katılım 

sağlanmıştır. 

 

Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri 

31. Şahabettin Bilgisu Çevre Ödül organizasyonu için duyuru ve tanıtım faaliyetleri yürütülmüştür. 

 

Odamızca Düzenlenen Eğitimler/Seminerler 
 

Yeni Yerli Malı Tebliği”nin Tanıtım Toplantısı 

Bir ürünün yerli malı olduğunun belirlenmesine 

yönelik esasları belirleyen ve 1 Ocak 2026 

tarihinden itibaren yürürlüğe girecek olan 

“2024/10 sayılı Yeni Yerli Malı Tebliği”, 

25.01.2025 tarih ve 32793 sayılı Resmi Gazete’de 

yayınlanmıştır.  Bu doğrultuda, üründe kullanılan 

girdilerin, menşe araştırmasından, yerli malı 

sınıflandırmasına kadar birçok değişikliği içeren 

“Yeni Yerli Malı Tebliği”nin Tanıtım Toplantısı, 

T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı yetkililerinin 

katılımları ile 5 Mart’ta gerçekleştirilmiştir.  

 

Toplantı kapsamında; Yeni tebliğin kapsamı ve getirdiği değişiklikler, Yerli malı belgesi başvuru ve 

değerlendirme süreçlerindeki güncellemeler, firmalarımız için öngörülen uyum süreci ve olası etkiler 

detaylı olarak ele alınmıştır. 
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PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 
 

Odamızca Düzenlenen Eğitimler/Seminerler 
 

Gelir Vergisi Beyanında Özellikli Konular Webinarı 

Odamız ile Trasta Yeminli Mali Müşavirlik ve Bağımsız Denetim iş birliği ile Gelir Vergisi Beyanında Özellikli 

Konular Webinarı 13 Mart’ta düzenlenmiştir. Webinar kapsamında; Gayrimenkul Sermaye İradı, Menkul 

Sermaye İradı, Diğer Kazanç ve İratlar ve Beyanname Üzerinde Yapılan Diğer İndirimler konuları; YMM 

Gökhan Zurnacıoğlu ve YMM Selami Tatkaya tarafından anlatılmıştır. 

 

“Satınalma ve Yapay Zekâ” konulu Webinar  

Odamız ve MEXT Teknoloji Merkezi işbirliği ile “Satınalma ve Yapay Zekâ” konulu Webinar, 18 Mart’ta 

düzenlenmiştir. Webinar kapsamında; satınalma alanında yapay zekânın sunduğu en son yenilikler ve bu 

teknolojinin satın alma süreçlerini nasıl dönüştürdüğü detaylı bir şekilde ele alınmış olup, katılımcılara bu 

alandaki en güncel trendler ve stratejiler MEXT Ortak Satın Alma Grup Direktörü Tayfun Can Küçük 

tarafından sunulmuştur. 

 

“Deprem Gerçeği ve Deprem Zararlarından Korunmak İçin Yapılması Gereken Çalışmalar” Webinarı 

Odamız ile Kocaeli Üniversitesi iş birliği ile “Deprem Gerçeği ve Deprem Zararlarından Korunmak İçin 

Yapılması Gereken Çalışmalar” konulu webinar, Kocaeli Üniversitesi (KOÜ) Jeofizik Mühendisliği Bölümü 

Öğretim Üyesi Prof. Dr. Şerif Barış’ın sunumuyla 27 Mart’ta gerçekleştirilmiştir.  
 

Seminerde; ülkemiz ve ülkemiz yakın çevresinde meydana gelen hasar yapıcı depremlerin oluşturduğu can 

kayıpları, yaralanma ve ekonomik zararları azaltmak için depremler öncesi yapılması gerekenler, ev ve 

işyerlerimizde alınması gereken önlemler ile deprem sırasında ve sonrasında doğru davranışların neler 

olduğu paylaşılmış olup katılımcıların soruları cevaplandırılmıştır. 
 

Oda Görüşleri  

3 Mart 2025 tarihinde “Yerli Malı Uygulama Esasları” hakkındaki görüşümüz TOBB’a iletilmiştir. 

 

Uluslararası İlişkiler  
 

* 18. Meslek Komitesi üyelerine 2025 yılı Birmingham Heyet Ziyareti hakkında bilgilendirme yapılmıştır. 

* 6-7 Mayıs 2025 tarihlerinde gerçekleştirilmesi planlanan Özbekistan-Türkistan Heyet Ziyareti için 

Marmara Grubu Stratejik ve Araştırmalar Vakfı ve Gebze Güzeller Organize Sanayi Bölgesi işbirliği ile 

çalışmalar yürütülmüştür.  

* 12-20 Nisan 2025 tarihlerinde gerçekleştirilmesi planlanan Çin-Hong Kong-Singapur Heyet Ziyareti için 

çalışmalar yürütülmüştür.  
 

Yönetim Sistemleri ve Akreditasyon 
 

 

6 - 7 Mart 2025 tarihlerinde ISO 9001 Kalite 

Yönetim Sistemi, ISO 14001 Çevre Yönetim Sistemi 

ve ISO 10002 Müşteri Memnuniyet Yönetim Sistemi 

kapsamında TSE tarafından denetim geçirilmiş ve 

başarı ile sonuçlanmıştır. 
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İŞTİRAK EDİLEN KURULLAR VE TOPLANTILAR 

 
Mart ayı toplantıları;  
 

 4 Mart 2025 tarihinde İzaydaş Genel Müdürü Sayın Vahit Balahorlu’ya hayırlı olsun ziyaretinde 

bulunulmuştur.  

 10 Mart tarihinde Kocaeli Aile ve Sosyal Hizmetler İl Müdürlüğü tarafından düzenlenen “Güçlü Kadınlar 

Güçlü Yarınlar Programı”na İletişim Uzmanı katılım sağlamıştır.  

 14 Mart 2025 tarihinde Kocaeli Valiliği’nde gerçekleşen Maden Ruhsatları Toplantısı’na İş Geliştirme 

Sorumlusu katılmıştır. 

 25 Mart 2025 tarihinde Connect Americas tarafından organize edilen SMExport Week 2.0 toplantısına 

Uluslararası İlişkiler Memuru katılım sağlanmıştır. 

 26 Mart 2025 tarihinde İklim Değişikliği Başkanlığı tarafından Tryp by Wyndham İzmit’te gerçekleşen 

Uzun Vadeli İklim Değişikliği Stratejisi Eğitimi’ne İş Geliştirme Sorumlusu ve İş Geliştirme Memuru 

katılmıştır. 

 27 Mart 2025 tarihinde T.C Ticaret Bakanlığı tarafından düzenlenen Birleşik Krallık Pazarına Giriş 

Toplantısı’na Uluslararası İlişkiler Memuru online katılım sağlanmıştır. 

 27 Mart tarihinde Kadına  Yönelik Şiddetle Mücadele İl Teknik Kurulu Toplantısına İletişim Uzmanı 

katılmıştır. 

 

ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meclis Toplantısı  
 

KSO Mart Ayı Meclis Toplantısı … 
 

Kocaeli Sanayi Odası Mart Ayı Meclis Toplantısı, 19 Mart 

tarihinde Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul başkanlığında 

gerçekleşti.  Meclis Toplantısının konuk konuşmacıları; Piri 

Reis Üniversitesi Öğretim Üyesi Necmettin Özçelik, AB 

Başkanlığı Mali İşbirliği ve Proje Uygulama Genel Müdürü 

Bülent Özcan, Farba Otomotiv A.Ş. Yönetim Kurulu Başkanı, 

KSO Meclis Üyesi Ahmet Bayraktar ve TÜRKTRADE Yönetim 

Kurulu Başkanı, KSO Meclis Üyesi Hayrettin Çaycı oldu. 

 

Meclis, 18 Mart Çanakkale Zaferi ve Şehitleri Anma Günü 

nedeniyle saygı duruşu ve İstiklal Marşı’nın okunmasıyla 

başladı. Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul’un toplantıyı 

açmasının ardından Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan 

Zeytinoğlu ekonomik değerlendirmeler sundu ve KSO’nun 

aylık faaliyetlerini paylaştı.  

 

Zeytinoğlu ekonomik veriler sunumunda, 2024 yılı 

ekonomik büyüme oranları, şubat ayı ihracat, ithalat, dış ticaret rakamları, en fazla ithalat ve ihracat 

yaptığımız ülkeler, Kocaeli Gümrüklerinden alınan verilere göre şubat ayında Kocaeli’den gerçekleşen  
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meclis Toplantısı  
 

ithalat-ihracat rakamları,  Ticaret Bakanlığı’nın firmaların 

üretim yerleri esas alınarak hesaplanan şubat ayı ihracat 

verileri, cari denge rakamları, enflasyon verileri, sanayi 

üretimi rakamları, kapasite kullanım oranları, işsizlik 

oranları, istihdam sayıları, bütçe rakamları, gelir ve gider 

alt kalemleri hakkında bilgiler aktardı.  Odamızın mart ayı 

faaliyetleri hakkında bilgilendirmede bulundu. 
 

Avrupa Birliği Başkanlığı Mali İşbirliği ve Proje Uygulama 

Genel Müdürü Sayın Bülent Özcan’a hitaben; Türkiye’nin 

AB adayı bir ülke olduğunu ve 2005 yılından beri katılım müzakereleri devam ettiğini belirterek, AB ile 

ticari ilişkilerimiz oldukça iyi olduğunu AB’nin Türkiye’nin birinci ticari partneri konumunda olduğunu 

söyledi.  

Türkiye’nin, AB pazarında artan bir rekabet ortamı olduğundan AB’nin değişen ticaret politikası, 

dijitalleşme ve yeşil mutabakat gibi yeni önceliklerine uyum sağlamak zorunda olunduğunu dile getirdi. Bu 

değişimi Avrupa fonları ile yapma çabasından bahsetti. Oda olarak yer alınan projeleri aktardı. 

 

Odamızın 2005 yılında AB fonları ile kurduğu Bizimköy Engelliler Üretim Merkezine değinerek;  engellilerin 

üretim sürecine katılmaları, kendi ekonomik ihtiyaçlarını karşılar duruma gelebilmeleri, aynı zamanda 

ekonomiye de katkıda bulunabilmeleri açısından önemli olan bu projenin, deprem yaşayan bölgedeki 

şehirlerde yaygınlaştırılması açısından işbirliği çağrısında bulundu.   

 

Başkan Zeytinoğlu’nun konuşmasının ardından konuk konuşmacılar sunumlarını gerçekleştirdi. Meclis 

toplantısının sonrasında KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, konuk konuşmacılar, meclis üyeleri ve tüm 

konuklar hep birlikte iftar yaptı. 
 

 
KSO İhtisas Komisyonu Toplantıları 

Afet ve OSB Komisyonları müşterek toplantısı 

* AselsanNet Bayi tarafından sistemdeki son durum 

hakkında bilgi verildi. Buna göre, Gebze ve Kartepe 

istasyonlarının kurulduğu belirtildi. Gebze’de BTK 

tarafından tahsis edilen frekansta bir karışım olduğu 

söylendi. Bu konun çözülmeye çalışıldığı anlatıldı.  
 

* Hasan Şerefhan tarafından Tunatan firması 

temsilcisi Kemal Öcal’dan bir sonraki toplantıda; iki 

rölenin kapsama alanı ve bu sisteme müracaat eden 

fabrika ve kurumların yerleşim yerlerinin bir çizim 

olarak getirilmesi talep edildi.  
 

* AselsanNet Bayi temsilcisi Kemal Öcal tarafından, hava durumuna bağlı olarak yaşanan aksaklıklar 

nedeniyle, Mart sonunda başlatılması planlanan sistemin, Nisan sonunda devreye alınabileceği belirtildi. 

Hasan Şerefhan tarafından, 30 Nisan’a kadar yeni telsiz sisteminin AFAD, İtfaiye, KSO, OSB’ler ve diğer 

kuruluşlarla birlikte ilk çevriminin yapılması gerektiği belirtildi.  
 

* AselsanNet Bayi temsilcisi Kemal Öcal tarafından, AFAD’a telsizin kurulduğu belirtildi. Ancak AFAD ve 

itfaiyenin bu sistemin takibine direnç gösterdiği belirtildi. 
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MESLEK KOMİTELERİ VE ÜYE İLİŞKİLERİ 
 

Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 

3. Meslek Komitesi (Hazır Yemek ve Şekerleme Sanayi Grubu) ve 4. Meslek Komitesi (İşlenmiş Tarım 

Ürünleri ve Unlu Mamuller Sanayi Grubu)  
 

 Komite ziyaretleri kapsamında ilk firma ziyareti CRC (gurmepack) firmasına yapıldı. Üretim Grup 

Müdürü Türkün Barutçu ve Kalite Müdürü Gaye Yerli ile görüşüldü. Odamız çalışmaları hakkında bilgi 

verildi. Firma yetkilileri yeni yerli malı tebliği hakkında Odamızın yaptığı çalışmalar ve son durum 

hakkında bilgi aldı. Firma paket yemek servisi alanında çalışmaktadır. Toplu tüketime de ürün 

vermelerine rağmen etiket kriterlerinin detaylı olması zorunluluğu firma açısından zorluklara neden 

olmaktadır. Bunun yerine paket servisi yapan firmalara özel olarak etiket kriterlerinin mevzuatta 

yeniden değerlendirilmesi ve netleştirilmesi konusu önerilmiştir.  
 

 Komite ziyaretleri kapsamında ikinci firma ziyareti Haskar Gıda San. ve Tic. A.Ş. firmasına yapıldı. 

Firmanın Genel Müdürü Abdullah Karadağ ve firma yetkilisi Atilla Türkyılmaz ile görüşüldü. Şeker 

fiyatlarında istikrarsızlık nedeniyle firmanın fiyatlamalarda yaşadığı sıkıntılar ve rekabette yaşadığı 

zorluklar görüşüldü.  
 

 Sektörel konularda fikir alışverişinde bulunuldu.  

6. ve 26.Meslek Komiteleri  (Ağaç ve Ağaç Ürünleri/Mobilya İmalatı Sanayi Grubu)  

 

 Sakarya ve Bolu Ticaret ve Sanayi Odası’na yapılan ziyaretler değerlendirildi. Sektörel iş birliklerinin 

güçlendirilmesi adına yapılan temasların olumlu olduğu belirtildi. 

 Yaklaşmakta olan Dünya Ormancılık Günü çerçevesinde yapılabilecek etkinlikler hakkında görüş 

alışverişinde bulunuldu. 

 Sektörde uygulanan faiz oranlarının yüksek olduğu vurgulandı. Bu durumun yatırımları ve işletmelerin 

sürdürülebilirliğini olumsuz etkilediği ifade edildi. 

 Ağaç ve mobilya sektörlerinde yaşanan zorluklar göz önüne alınarak devlet desteklerinin artırılması 

gerektiği dile getirildi. 

 Kayın ve diğer ağaç türleriyle ilgili sektörel değerlendirmeler yapıldı. 

 Son dönemde yürürlüğe giren mevzuat değişiklikleri ve sektör üzerindeki etkileri tartışıldı. 

 Orman ürünlerinin tahsisi ile ilgili yaşanan sorunlar masaya yatırıldı. 

 Yeterli veya fiili kapasitesi olmayan firmaların ihalelere giremeyeceği konusu gündeme geldi. 

 Teminat mektuplarıyla ilgili yaşanan sıkıntılar ve çözüm önerileri konuşuldu. 

 Orman Genel Müdürü Sayın Bekir Karacabey ile randevu talebinde bulunulmasına karar verilmiş olup, 

ayrıca Orman Genel Müdürlüğü Pazarlama Daire Başkanı Sayın Reşat Benli ile de bir görüşme yapılması 

planlanmıştır. Bu doğrultuda randevu talebinde bulunulmasına karar verildi. 

 Atıl durumdaki yanmış orman arazilerinin yeniden ağaçlandırılması konusu ele alındı. 

 Türkiye ve Finlandiya’nın orman varlığı açısından benzer seviyede olmasına rağmen, Finlandiya’nın çok 

daha verimli bir orman endüstrisine sahip olduğu belirtildi. Finlandiya’daki başarılı uygulamaların 

incelenerek Türkiye’ye uyarlanabileceği ifade edildi. 

 Biyokütle yatırımlarının sektöre olumsuz etkileri tartışıldı. 

 Türkiye’de selüloz üretiminin yetersizliği ve dışa bağımlılık sorunu ele alındı. 

 Yeni kurulacak kağıt fabrikaları değerlendirildi. Kağıt sektöründe yaşanan sorunlar masaya yatırıldı. 

 Sektörde %50 tevfikat uygulamasının getirilmesi yönünde talepler dile getirildi. 

 Sahte fatura kullanımına karşı daha sıkı önlemler alınması gerektiği belirtildi. 

 KDV ile ilgili sorunlar detaylı şekilde ele alındı. 

 Sektörün ihtiyaçları doğrultusunda KDV düzenlemelerinin gözden geçirilmesi gerektiği ifade edildi. 
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MESLEK KOMİTELERİ VE ÜYE İLİŞKİLERİ 

 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 

 

6. ve 26.Meslek Komiteleri  (Ağaç ve Ağaç Ürünleri/Mobilya İmalatı Sanayi Grubu)  

 Depo yetersizliği ve bu alandaki sıkıntılar tartışıldı. 

 Orman Genel Müdürlüğü tarafından düzenlenecek bölge toplantıları hakkında bilgilendirme yapıldı. İlk 

toplantının Ankara’da, ikinci toplantının İnegöl’de, üçüncü toplantının Mersin’de düzenleneceği 

belirtildi. Kocaeli’de yılsonuna doğru bir toplantı düzenlenmesi için girişimlerde bulunulacağı ifade 

edildi.   
 

8. Meslek Komitesi (Kömür ve Petrol Ürünleri Sanayi Grubu) 
 

Bilindiği gibi kapasite raporu, üretim yapan kamu ve özel sektör kuruluşlarının üretim gücünü gösteren ve 

2 yıl geçerlilik süresi olan bir belgedir. Kapasite raporları firmaların yıllık üretim kapasitesini, makine 

parkını, kullanılan hammaddeleri kapasite hesaplamaları ile sermaye ve istihdam bilgilerini içermektedir. 

5174 sayılı yasa kapsamında belirlenmiş olan kriterlere göre verilen kapasite raporları; 

- Yatırım Teşvik Belgesi 

- Dâhilde İşleme Belgesi  

- Sanayi Sicil Belgesi 

- Gümrükte ithalat – ihracat işlemleri 

- İhaleler 

- Sanayi veri tabanının hazırlanmasında kullanılmaktadır. 

TOBB’un kuruluş amaçlarının en başında, üyesi olsun ya da olmasın, ülkemiz sanayisine bürokratik 

mevzuatlardan gelen yükü hafifletmek, yol göstermek, sanayi veri tabanı oluşturmak ve sanayicilerimize 

yardımcı olmaktır. Hal böyleyken son aylarda TOBB Sanayi Müdürlüğü'nde, sanayicilerimizin ihtiyacı olan 

kapasite raporu talepleri anlaşılmaz nedenlere dayanarak geciktirilmekte ve sanayicimiz mağdur 

edilmektedir. 
 

Kapasite kriterlerinde geçen cümlelere, hiçbir mantık yürütmeden saplanan kapasite raportörleri, 

kullanılan hammaddeleri yasaklı ya da uygunsuz olarak değerlendirerek, bilimsel bir dayanağa ve mantığa 

dayanmadan geri çevirmekte ve ön yargılı olarak kapasite raporunu onaylamamaktadır. Bu süreç 

sanayicilerimize 2 ila 4 ay gibi dayanılması güç gecikmeler yaşatarak büyük zararlara yol açmaktadır. 
 

Odamız 8. meslek komitesi olarak, madeni yağ üretimi yapan bir firmamızın kapasite raporu başvurusu, 

geçmişte 20 yıldır onaylanan aynı hammaddeleri içermesine ve öncekilerle hiçbir farkı olmamasına 

rağmen, 2,5 ay boyunca onaylanmamış, üretim için kritik öneme sahip hammaddeler olan bitkisel yağ ile 

solvent özellikli ürünler listeden çıkartılmıştır. 
 

İlgili firmamız gerek savunma sanayisine gerekse de yüksek değerli, Alüminyum- Demir fabrikalarına 

taahhütlü ürün tedarik etmektedir. Bu taahhüdü yerine getirmediğinde hem ihalelerden mahrum kalacak 

hem de cezalardan dolayı mağdur edilecektir. Firmamız aldığı lisansları kaybetmenin yanı sıra gümrükte 

bekleyen mallar sebebiyle binlerce dolar zarara uğramış, üretim yapamaz hale gelmiş ve ticari itibarı zarar 

görmüştür. 
 

Kapasite raporunu inceleyen TOBB yetkililerinin hiçbir bilimsel dayanağı olmayan, yalnızca akaryakıt 

kaçakçılığıyla ilişkilendirerek, tamamen önyargılı, kapasite isteyen firmayı tanımadan, ham madde listesini 

onaylamaması anlaşılamaz. 

Aksi bir kullanım, suistimal veya kaçakçılık söz konusu olduğunda, firmalar zaten Enerji Piyasası Düzenleme 

Kurumu (EPDK), Gümrük ve Maliye gibi kuruluşlara hesap vermekle ve cezasını ödemekle yükümlüdür. 

TOBB yetkililerinin değerlendirme süreçlerinde ön yargılı olarak davranması, TOBB’un kuruluş ilkelerine 

aykırıdır. 
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MESLEK KOMİTELERİ VE ÜYE İLİŞKİLERİ 

 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 

 

9. 10. Meslek Komiteleri  (Boya ve Sanayi Gazları S.Grubu / Temel Kimyasal Ürünler S.Grubu)  
 

 Kapasite Raporlarındaki kriterler ve süreç konusunda yaşanan sorunlar tekrar dile getirildi. KSO Belge 

Sorumlusu Sn. Tufan Katırcı tarafından sorunlar alakalı son durum konusunda bilgi aktarıldı. Bu konuda 

TOBB ile yapılan görüşmeler aktarıldı. Özellikle kimya sektöründe yaşanan sorunun ancak kapasite 

kriterleri değişikliği ile giderilebileceği dile getirildi.  
 

 Yerli Malı Tebliği konusunda görüşüldü. Bu konuda TOBB ve Bakanlık ile yapılan seminerin notları 

paylaşıldı. Ayrıca, Çin ihracatçılarının dünya ile rekabetini korumak için ihracat bedellerini yüzde 12-30 

arasında değişen oranlarda yüksek kurdan bozuyor. Rekabette zorlandığımız bir dönemde bu desteğin 

ülkemizde de yüzde 2 den yüzde 5-10 oranına yükseltilmesi konusunun sürekli dile getirilmesi kararı 

alındı.  

 

18.Meslek Komitesi (Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu) 
 

 18. Meslek Komite üyeleri ile birlikte Gebze Teknik Üniversitesi rektörü ziyaret edilmiştir. 
 

 Ziyarette Yapay zeka alanı ile ilgili çalışmalar hakkında görüş alışverişinde bulunulmuş ve Gebze Teknik 

Üniversitesi işbirliği ile üyelerimizin çalışanlarına ve Ceo’larına Yapay Zeka Farkındalık eğitimi verilmesi 

konusunda mutabık kalınmıştır. 

 

19.Meslek Komitesi (Fabrikasyon Metal Ürünleri Sanayi Grubu) 
 

 İhracat maliyetlerinin yüksek olması, firmalarımızın rekabet gücünü düşürerek ihracatı olumsuz 

etkilemektedir. 
 

 Sanayi sektöründeki işçilik maliyetlerinin yüksek olduğu belirtilmiştir. 
 

 Ülkemizdeki ve dünyadaki son ekonomik gelişmeler görüşülmüştür. 

 

21. Meslek Komitesi (Elektrikli Teçhizat Ürünleri Sanayi Grubu) 
 

 Kalifiyeli eleman sorunu 
 

 Kuvvetli Türk Lirası’nın sektör için hala daha problem teşkil etmesi ve finansmana ulaşım zorluğu 
 

 Çin’in Kuzey Iraktaki yapacağı yatırımların Türkiye açısından oradaki fırsatları kaçırması anlamında 

sorun olabileceği hakkında konular konuşuldu. 

 

24. ve 36. Meslek Komiteleri ( Motorlu Kara Taşıtları ve Yan Sanayi Ürünleri / Motorlu Taşıt ve Aksesuar 

Ürünleri Sanayi Grubu) 
 

 Kısa çalışma ödenekleri ve teşvikler konusunda ilgili kurumlardan destek alınması görüşüldü. 
 

 Teşvik Belgesi başvurularında yaşanan gecikmeler sanayicileri olumsuz etkilemektedir. Sistem 

üzerinden yapılan başvurular 3-4 ay bekletilmekte ve firmaların zor durumda kaldığı görüşüldü. 
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MESLEK KOMİTELERİ VE ÜYE İLİŞKİLERİ 

 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 

 

33.Meslek Komitesi (Metal Döküm Sanayi Grubu) 
 

 Güncel siyasal ve ekonomik gelişmelerin sektöre etkileri değerlendirildi. 

 Son dönemde iş dünyasının siyasetle olan etkileşiminin sağlıklı bir görünüm arz etmediği, bu durumun 

özellikle ağır sanayi ve dolayısıyla döküm-metal sektörü üzerinde olumsuz etkiler yaratabileceği 

öngörüldü. 

 Pazarın daralmasıyla birlikte firmaların ayakta kalabilmek için finansal desteğe ihtiyaç duyduğu, ancak 

Türkiye’nin yapısal finansman açığı nedeniyle bu ihtiyacın karşılanmasının zorlaştığı belirtildi. Artan 

maliyetler, azalan karlılık ve finansmana erişim sorunlarının reel sektör üzerinde ciddi baskılar 

oluşturduğu dile getirildi. Tonaj bazında üretimlerin azalarak devam ettiği aktarıldı. 

 Geçmiş dönemlerde yaşanan krizlerin ardından toparlanma döneminin geleceğine dair bir güvenin 

mevcut olduğu, ancak günümüzde yaşanan çoklu krizlerin bu güveni zayıflattığı ifade edildi. Pandemi 

sonrası etkiler, finansman sıkıntıları, yüksek enflasyonla mücadele, küresel güç rekabeti, Çin’in hızlı 

yükselişi karşısında ABD’nin panik tepkileri, Avrupa’nın otomotiv pazarında gerilemesi, Rusya-Ukrayna 

savaşının bölgesel etkileri ve uygulanan ekonomik modellerin enflasyonla mücadelede yetersiz kalması 

gibi çok sayıda etkenin sektörde umutsuzluğa yol açtığı belirtildi. 

 Döküm sektöründe küresel gelişmelerin takibi ve değerlendirilmesi yapıldı. 

 Bu kapsamda; yalnızca Türk döküm sanayisinin değil, Avrupa’daki dökümhanelerin de benzer sorunlar 

yaşadığı vurgulandı. Avrupa Komisyonu üyelerinin genç bir profilden oluşması nedeniyle ağır sanayiye 

yönelik kısıtlayıcı regülasyonlar geliştirdikleri, bu durumun döküm sektörü açısından ciddi zorluklar 

yarattığı ifade edildi. Avrupa’da yürürlüğe konan ve “Best Available Technique” olarak adlandırılan 

uygulamaların önümüzdeki yıllarda Türkiye’deki dökümhaneler için de zorunlu hale getirilmesi ihtimali 

üzerinde duruldu. 

 ABD’nin Yeşil Mutabakat’tan çekilmesiyle birlikte farklı ülkeler için farklı regülasyonlar uygulanmak 

zorunda kalınacağı, Amerikalı ve Avrupalı müşteriler için ayrı prosedürler geliştirmenin zorluk 

yaratacağı dile getirildi. Ayrıca, ABD’nin dönemsel olarak bazı ürün gruplarına gümrük tarifesi 

uyguladığı, döküm ürünlerine henüz böyle bir tarife uygulanmamış olsa da ilerleyen dönemde böyle 

bir riskin bulunduğu belirtildi. 

 Sanayileşmenin geleceği, genç nüfus ve toplumsal huzur bağlamında ele alındı. 

 Bu kapsamda; ülkedeki genel huzursuzluk ortamı ve genç nüfusun yurt dışında umut araması, uzun 

vadede hem işgücü hem de inovasyon açısından tehdit olarak değerlendirildi. Türkiye’nin temel 

sorunlarından birinin, sanayi ve teknolojinin öneminin yeterince anlaşılamaması olduğu ifade edildi. 

Avrupa’da ağır sanayiye yönelik doğrudan bir karşı duruş mevcutken, Türkiye’de ise daha çok planlama 

eksikliği nedeniyle sanayileşmenin desteklenemediği belirtildi. 

 Otomotiv sektöründe küresel eğilimler değerlendirildi. 

 Bu kapsamda; dünya genelinde otomotiv sektöründe kapasite kullanım oranlarının %60-65 bandında 

seyrettiği, bu düşüşte ekonomik durgunluk, ABD’nin uygulamaları, gümrük tarifeleri ve sürdürülebilirlik 

politikalarının etkili olduğu paylaşıldı. Avrupa’nın elektrikli araçlar konusundaki gecikmiş tepkisinin 

sektördeki mevcut durgunluğu artırdığı ifade edildi. 
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MESLEK KOMİTELERİ VE ÜYE İLİŞKİLERİ 

 

KOCAELİ KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU 

 

 

SANAYİDE KADIN ELİ PROJESİ ÖDÜL 

TÖRENİ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

İLHAM VEREN VE GİRİŞİMCİ KADINLAR GÜNÜ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

KADINA YÖNELİK İYİ UYGULAMA ÖRNEKLERİ 

TOPLANTISI 

 

 

 

 

 

 

            

                       İCRA KURULU TOPLANTISI 
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MESLEK KOMİTELERİ VE ÜYE İLİŞKİLERİ 

 

KOCAELİ GENÇ GİRİŞİMCİLER KURULU 

 

   
               İCRA KURULU TOPLANTISI                                            KOCAELİ ÜNİVERSİTESİ REKTÖRÜ ZİYARETİ 
 

 

ÜYE HİZMETLERİ MART 2025 

 
Kayıt İşlemleri 
 

Mart ayında  yapılan kayıt işlemleri sonucu üye sayımız (askıda olan üyelerimiz dahil) 3837’dir.  
 
Yeni Kayıt  
 

Hukuki Statü Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

 Limited Şirket 4 1 1 4 10 

Anonim Şirket 4 - 6 - 10 

Şahıs Şirket - - - - - 

Kollektif Şirket - - - - - 

TOPLAM 8 1 7 4 20 

 
Kayıt İşlemleri 

 
 
 

2024 Mart 2025 Şubat 2025 Mart

Adet 26 18 20

26
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MART AYI İTİBARİYLE 2025'TE KAYDI YAPILAN 
TOPLAM ÜYE SAYISI

TOPLAM 67
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ÜYE HİZMETLERİ MART 2025 
 
Kayıt Silme  
 

Martt ayında 20 Adet Anonim Şirketin, 13 Adet Limited Şirketin, 1 Adet Şahıs Şirketin kaydı silinmiştir. 
 
Üye kayıt, istihbarat ve kayıt silme faaliyetlerinin sayısal genel görünümü aşağıdaki gibidir. 

 

İstihbaratı 
Yapılan Firma 
Sayısı 

Kaydı Yapılan 
Firma Sayısı 

Kaydı Silinen 
Firma Sayısı 

Askıda Olan Firma 
Sayısı 

Toplam Aktif 
Üye Sayısı 

 

- 20 34 585 3252 

 
Mart ayında 7 adet Odamız üyesi aidatlarının tamamını ödemiş olup, ilgili kanun gereği ilgili meslek 
gruplarına intikali yapılmıştır. 
 
 

BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 
 
 
 Tanzim Edilen Kapasite Raporları  
 
 

Mart ayında Belge Servisi, Merkez 

tarafından 26 adet, Çayırova Temsilciliği 

tarafından 35 adet, Dilovası Temsilciliği 

tarafından 34 adet, Gebze Temsilciliği 

tarafından  48 adet olmak üzere;  toplam 

143 adet Kapasite Raporu tanzim 

edilmiştir.  

 
 
 
 

 
Çeşitli Konularda Tanzim Edilen Ekspertiz  
Raporları  
 
Mart ayında Belge Servisi, Merkez 

tarafından 71 adet, Çayırova Temsilciliği 

tarafından 86 adet, Dilovası Temsilciliği 

tarafından 80 adet ve Gebze Temsilciliği 

tarafından 58 adet olmak üzere;  firmaların 

talepleri üzerine çeşitli konularda toplam 

295 adet belge tanzim edilerek ilgililere 

verilmiştir.  
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BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 
 
Onaylanan Dolaşım Belgeleri  
 
Mart ayında Belge Servisi tarafından toplam 486 adet ATR, EUR1, Form ABC, Form A onaylanmış olup, aylık 
onay miktarları aşağıda sunulmuştur.  
 

Belge Çeşidi Ülkeler Onay Sayısı 

ATR Dolaşım  Belgesi 
AB Ülkelerine yapılan Sanayi ve İşlenmiş Tarım Ürünleri 
ihracatı 

128 

Eur1 Dol. Sertifikası 

EFTA ülkeleri,  

 Serbest Tic. Anlaşması ülkeleri(STA) 

 AB’ne ihraç edilen işlenmemiş tarım ürünleri 

 AB’ne ihraç edilen AKTC ürünleri 

121 

Form ABC (Menşe Şah.) 
GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) dışında kalan 
ülkeler  

237 

Form A (Özel Menşe 
Şahadetnamesi) 

GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) kapsamında 
Türkiye’ye taviz tanıyan ülkelere yapılan ihracat   

- 

 TOPLAM 486 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

İÇ HİZMET ÇALIŞMALARI 

 
Gelen-Giden Evrak Dağılımı  
 

01-31 Mart 2025 tarihleri arasında Merkez, Çayırova, Dilovası ve Gebze temsilciliklerimizin kayıt edilen 

gelen ve giden evrak dağılımı aşağıda görüldüğü gibidir. 

 Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

Gelen Evrak 378 72 68 57 575 

Giden Evrak 318 166 150 112 746 
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BİLGİ İŞLEM  ÇALIŞMALARI 
 

 Meclis toplantısına teknik destek verilmiştir. 

 Konferans salonunda gerçekleştirilen toplantılara destek verildi. 

 Zoom üzerinden 21 adet toplantıya teknik destek verilmiştir. Toplamda 539 kişinin katıldığı 

toplantıların toplam süresi 19 saat olmuştur. 

 Kullanıcılar tarafından gelen teknik destek taleplerine cevap verildi. 

 Bilgisayar cihaz ve çevre birimlerinin arıza giderimi ve bakımları yapıldı.  

 

ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 

 
Basına Gönderilen Bültenler  
 

Odamız aktivite ve faaliyetlerini kamuoyuna duyurmak amacıyla mart ayında 4 adet basın bülteni yerel-

ulusal-görsel ve yazılı basına gönderilmiş olup, özetleri aşağıda sunulmuştur. 

 

Konusu Tarihi 

KOSBAŞ’ta Başkan Ayhan Zeytinoğlu güven tazeledi 03.03.2025 

KSO Başkanı Zeytinoğlu şubat ayı enflasyon verilerini değerlendirdi 03.03.2025 

KSO Başkanı Zeytinoğlu şubat ayı dış ticaret verilerini değerlendirdi 04.03.2025 

Bizimköy Engelliler Üretim Merkezi’nde ‘8 Mart Dünya Kadınlar Günü’ Kutlandı 10.03.2025 

 
 
Mart Ayı Odamız Sosyal Ağlarına Haber Girişleri  
 

Facebook gönderi sayısı → 37, Erişim → 4.339 Etkileşim → 252 

Tweet sayısı →49  yeni takipçi sayısı →9 , Toplam takipçi sayısı → 4.339 

Instagram gönderi sayısı→31 Beğeni sayısı → 720, Erişim → 16.160, Gösterim → 25.139 Toplam Takipçi 

sayısı →5.029 

LinkedIn gönderi sayısı → 8, Beğeni sayısı →367, Sayfa Gösterimleri→13.211 Net takipçi sayısı →3.865 

Youtube video sayısı → 0,  İzlenme →0, Abone sayısı→ 143 

 

Odamız mart ayında 247 defa internet haberlerinde yer almıştır. 

 
Web Sayfası   
Mart ayında web sayfasında 67 adet duyuru, 5 adet haber girişi yapılmış olup, Web sayfamız 7.215 kez 

ziyaret edilmiştir.(Toplam Ziyaret sayısı :  1.378.395) 

 
Basında KSO  
Odamız hakkında yazılı, görsel ve sosyal medyada çıkan haberler düzenli olarak takip edilmiştir ve Yönetim 
Kurulu üyelerimiz ile paylaşılmıştır. 
 
Odamız mart  ayında 8 kez ulusal, 52  kez  yerel  olmak üzere  toplam 60 kez yazılı basında yer almıştır.   
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ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 

 
Ulusal Yazılı Basın Görünürlülük Raporu  
 

TARİH 
BASIN 
KURULUŞU 

KONU 

3.03.2025 Dünya Gazetesi 
İKV Başkanı Ayhan Zeytinoğlu Dünya Gazetesi'nin kuruluş yıl dönümünü 
kutladı 

3.03.2025 Sanayi Gazetesi NİYEP Basın Toplantısı, Kocaeli Sanayi Odası'nda gerçekleştirildi 

01.03.2025 Kobi Efor KSO Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri'ne başvurular başladı 

06.03.2025 Dünya Gazetesi 
KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Dünya Gazetesi'nin 45. yılını kutladı 
 

06.03.2025 Nasıl Bir Ekonomi 

TOBB ve Bakanlıktan Kocaeli'de nitelikli iş gücüne yönelik iş birliği adımı: 
NİYEP 
 

01.03.2025 Z Raporu 
Zeytinoğlu, "İhracatçılara destek artmalı" 
 

21.03.2025 Nasıl Bir Ekonomi 

KSO Başkanı Zeytinoğlu: "Trump'ın tekrar seçilmesi AB'de ticaret 
dengelerini değiştirdi 
 

24.03.2025 Nasıl Bir Ekonomi 
KSO Mart meclisinde ekonomik görünüm ve sanayi stratejileri konuşuldu 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Görsel Basın 
 

Mart ayında Odamız 4 kez yerel, 4 kez ulusal TV kanallarında yer almıştır. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
KSO Odavizyon Dergisi   
 
Şubat-Mart ayları faaliyetlerimizden 67 adet görsel, 45 adet yazılı bilgi yayınlanmıştır. 
 

HABER KANALI HABER SAYISI 

A Para TV 1 

BloombergHT 2 

Ekotürk TV 1 

Kocaeli TV 1 

TV 41 3 

69 
58 

23 

51 

84 
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40 
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70 
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52 
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ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 

 
KSO’da ‘Umudun Zaferi’ resim sergisi sanatseverlerle buluştu… 
 
18 Mart Çanakkale Zaferi'nin 110.yıl dönümü 

kutlama etkinlikleri kapsamında Umudun Zaferi 

Resim Sergisi 17 - 28 Mart tarihleri arasında 

Odamız sergi salonunda ziyarete açıldı. 
 

41 Sanat organizasyonunda Gölcük İhsaniye 

Anadolu Lisesi ve Yahya Kaptan Anadolu Lisesi 

öğrencileri eserlerinden oluşan Umudun Zaferi 

Resim Sergisi, Kocaeli Sanayi Odası’nda 

sanatseverleri ağırladı. Sergide 30 resim ve bir 

ağaç oyma heykel, sanatseverlerle buluştu. 
 

Çanakkale ruhunun öğrenci gözünden tuvallere aktarıldığı özgün eserlerden oluşan sergi ile yaratıcı 

zekanın geliştirilmesi ve bir bütün olabilme duygusunu yaşatabilmek amaçlandı. 

 

KSO ve Bizimköy Engelliler Üretim Merkezi’nde ‘8 Mart Dünya Kadınlar Günü’ Kutlandı 
 

Engelli ve engelsiz bireylerin bir arada üretim 

yaptığı örnek projelerden biri olan Bizimköy 

Engelliler Üretim Merkezi’nde 8 Mart Dünya 

Kadınlar Günü, Kocaeli Valisi İlhami Aktaş’ın da 

katıldığı etkinlikle kutlandı. 
 

Kocaeli Sanayi Odası’nın büyük önem verdiği 

sosyal sorumluluk projesi Bizimköy Engelliler 

Üretim Merkezi’nde 8 Mart Dünya Kadınlar Günü 

kutlandı. Engelli ve engelsiz bireylerin bir arada 

dayanışma içerisinde üretim yaptığı Bizimköy’de 

yapılan kutlamaya Kocaeli Valisi İlhami Aktaş, Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 

Bizimköy Engelliler Üretim Merkezi Vakfı Genel Müdürü Hüsnü Bayraktar katılım sağladı.  Vali Aktaş ve 

Başkan Zeytinoğlu, Bizimköy’ün kadın çalışanlara çiçek vererek, günlerini tek tek kutladılar. 

 

Odamızda düzenlenen etkinlikte de Başkanımız 

Ayhan Zeytinoğlu, KSO ve ABİGEM’in kadın 

çalışanlarının gününü kutladı. 
 

KSO Başkanı Zeytinoğlu, “Bizler için hakikaten çok 

değerlisiniz. Daha çok kadının çalışma hayatında 

olması için üzerimize düşeni yapıyoruz ve 

yapmaya devam edeceğiz” dedi. 

 


